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АННОТАЦИЯ 

ВЗАИМОСВЯЗЬ ЛИЧНОСТНОЙ КРЕАТИВНОСТИ И ТИПА 

ЭМОЦИОНАЛЬНОГО РЕАГИРОВАНИЯ У СТУДЕНТОВ: аннотация к 

дипломной работе / Алина Евгеньевна Варган; Факультет философии и 

социальных наук, Кафедра общей и медицинской психологии; науч. рук. Е.А. 

Трухан. 

Объект исследования: феномен личностной креативности.  

Предмет исследования – взаимосвязь личностной креативности и типа 

эмоционального реагирования. 

Целью исследования является определение характера взаимосвязи 

личностной креативности и типа эмоционального реагирования у студентов. 

Основные результаты. Для определения взаимосвязи личностной 

креативности и типа эмоционального реагирования было проведено 

эмпирическое исследование, в котором приняли участие студенты высших 

учебных заведений юношеского возраста от 17 до 23 лет разных специальностей. 

Всего было опрошено 116 человек: 63 девушек и 53 юноши.  Для выявления 

личностной креативности использованы такие методики, как «Диагностика 

личностной креативности Е.Е. Туник»; для выявления типа эмоционального 

реагирования: Методика диагностики типа эмоциональной реакции на 

воздействия стимулов окружающей среды В. В. Бойко.  

По результатам исследования 68,10 % студентов имеют средние значения 

по интегративному показателю креативности «Личностная креативность».  

Юноши и девушки, принявшие участие в исследовании, обладают высоким 

уровнем рискованности или смелости, а уровень воображения уступает другим 

показателям личностной креативности.  Результаты демонстрируют частое 

выражение эйфорического типа эмоционального реагирования, средний уровень 

рефрактерной реакции на внешние стимулы, низкий уровень проявления 

дисфорического эмоционального стереотипа поведения. Среди студентов 

преобладает Эйфорически-рефрактерно-дисфорическая формула реагирования.   

Проведенное исследование демонстрирует, что личностная креативность 

имеет положительную статистически значимую связь с эйфорическим типом 

реагирования и отрицательную связь с рефрактерным эмоциональным 

стереотипом поведения. Статистически значимой связи с «дисфорической 

активность вовне» найдено не было. Таким образом, чем выше уровень 

личностной креативности, тем чаще индивид будет использовать эйфорический 

тип реагирования на воздействующие стимулы. Чем ниже будет уровень 

личностной креативности, тем выше частота проявления «рефрактерной 

активности вовнутрь».  
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INTERRELATION OF PERSONAL CREATIVITY AND THE TYPE OF 

EMOTIONAL RESPONSE FOR STUDENTS: annotation to the thesis / Alina 

Evgenievna Varhan; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of 

General and Medical Psychology; scientific hands E.A. Trukhan. 

Object of study: the phenomenon of personal creativity. 

Subject of study is the relationship between personal creativity and the type of 

emotional comfort. 

Purpose of research: to determine the nature of the relationship between 

creative abilities and the type of emotional response in students. 

The results. To determine the relationship between personal creativity and the 

type of emotional response, an empirical study was conducted, in which students of 

higher educational institutions of youth age from 17 to 23 years of various specialties 

took part. A total of 116 people were interviewed: 63 girls and 53 boys. To identify 

personal creativity, such methods as “Diagnostics of personal creativity by E.E. 

Tunic"; to identify the type of emotional response: A method for diagnosing the type 

of emotional response to the effects of environmental stimuli V.V. Boyko. 

According to the results of the study, 68.10% of students have average values 

for the integrative indicator of creativity "Personal creativity". The boys and girls who 

took part in the study have a high level of riskiness or courage, and the level of 

imagination is inferior to other indicators of personal creativity. The results 

demonstrate a frequent expression of the euphoric type of emotional response, an 

average level of refractory reaction to external stimuli, and a low level of manifestation 

of a dysphoric emotional stereotype of behavior. Euphoric-refractory-dysphoric 

reaction formula prevails among students. 

The study demonstrates that personal creativity has a positive statistically 

significant relationship with the euphoric type of response and a negative relationship 

with the refractory emotional stereotype of behavior. No statistically significant 

association with "outward dysphoric activity" was found. Thus, the higher the level of 

personal creativity, the more often the individual will use the euphoric type of response 

to influencing stimuli. The lower the level of personal creativity, the higher the 

frequency of manifestation of "refractory activity inward". 

Keywords: CREATIVITY, PERSONAL CREATIVITY, FACTORS OF 

CREATIVITY DEVELOPMENT, EMOTIONAL STEREOTYPE OF BEHAVIOR, 

THE RELATIONSHIP OF PERSONAL CREATIVITY AND THE TYPE OF 

EMOTIONAL RESPONSE. 
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